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Referat 3/E20 fra 
Studienævnsmøde KunST 

Onsdag den 09.09.2020 
Kl. 09.00–14:00 

Musikkens Hus, lokale 339  
Medlemmer:  Init.: Til stede: Afbud: 
VIP:    
Stine Lindahl Jacobsen (MT) (formand) SLJ X  
Jens Anderson-Ingstrup (MT) JAI  X 
Mads Walther-Hansen (M) MWH X  
Anders Bonde (M) ABO X  
Line Marie Bruun Jespersen (KT) LMBJ X  
Markus Löchtefeld (KT) ML  X 
Studerende:    
Frederikke Vrå Østergaard (M) (næstformand) FVØ X  
Daniel Loke Lynge Thøgersen (M) DLLT X  
Karen Bjørnskov Christensen (MT) KBC X  
Sebastian Matthias Coleman-Larsen SMCL  X 
Anders Manøe Jepsen SGL  X 
VIP suppleanter:    
Bolette Daniels Beck (MT) BDB X  
Elizabeth Ann Jochum EAJ  X 
Observatører:    
Elsebeth Bækgaard (KT) (sekretær) - referent EB X  
Kirsten Christensen (MT) KC X  
Connie Rørbæk Christophersen (M) CRC X  
Tom Nyvang (Inst.) TN  X 
Winnie Ritterbusch (Inst.) WR X  
Lotte Brunø (Inst.) LB  X 
Anders Eskildsen (M) AE X  
Rasmus Grøn (KT) RG X  
Studenterstudievejledere:    
Ester Haslund-Gjerrild (MT) EHG X  
Signe Skau Pedersen (MT) SSP  X 
Alexander Bie (M) ABI X  
Anton Thorbøll (KT) AT  X 
Astrid Kjeldal Graungaard (KT) AKG  X 
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Ad 1 Godkendelse af dagsorden 
 
Dagsorden godkendt.   
 
Ad 2 Nyt fra studienævnsformanden  
 

- Dialog med prorektor omkring kommunikation i foråret 
 

Vi forventer at blive inddraget i evalueringen af Corona-forløbet. 
 

- Megaprojekter (Bilag 2a) 
 

Megaprojekter er blevet præsenteret på studierne. Der er tale om at der skal laves et års-
hjul, som man kan føde ind i med emner. I 2022 bliver det humaniora, som skal være i 
front. 

 
- Grænseværdier for ledighed (Bilag 2b) 

 
Studier/Institut får midler efter ledighedstal. Der er tale om en anden måde at måle på. 
Værdierne bliver lidt lavere for humaniora. Vi har ikke høj ledighed for MT. KT er en BA-
uddannelse og flyver derfor under radaren. Musik ligger fint. Vi må dele erfaringer på 
tværs. 
 

- Online studiepraktik uge 43 
 
3 timers online arrangement. Planlægningen er i gang. Vi kan dele informationer med hin-
anden om, hvordan vi gør det. 
 

- KunST Dag på Tværs 4. november 
 
Rådmand Mads Duedahl kommer. Elizabeth, Daniel og Stine arrangerer. Vi ved endnu 
ikke om vi må lave noget socialt bagefter. 
 

- Studiemiljøplan (Bilag 2c) 
 
Der er tilbagemelding fra CAS. Her kan man kan se hvad de prioriterer. 
 

- Referat fra studieledermøde 19. maj (Bilag 2d) 
 
Invitation til at alle uddannelser kommer med et bæredygtighedsoplæg. Bolette er sendt 
afsted fra vores SN.  
 

- AAU strategi (Bilag 2e) 
 
Vi skal som SN melde tilbage om hvad vi synes; det samme skal vidensgrupper. Fokus på 
det holistiske – ikke kun digitalisering. De vil gerne have internationalt fokus.  
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Ad 3 COVID-19 
 

- Restriktioner 
 
SN skal sikre sig at alle lag har fået informationerne. Der er kommet mange retningslinjer 
på kort tid og fra mange instanser. Links bliver opdateret løbende på online siderne. 
 

- Lokaler og planlagt undervisning 
 
Det har været et stort arbejde at klargøre lokalerne. Der skal laves en indsats omkring 
tildeling af lokaler, da der er rift om dem. Der vil blive indkaldt til et møde. 
 
Der er absurde scenarier i Musikkens Hus, f.eks. omkring ensretning for AAU-studerende, 
men ikke konservatoriestuderende. Der er problemer omkring frokostpausen, da alle 
musikstuderende har pause på samme tid og kun ét sted at være. Evt. bør de blive i 
undervisningslokalet og spise med åben dør, så vi undgår for mange samlet på ét sted. 
 
 

- Studiemiljø, studievejledning og tiltag i forhold til frafald (Bilag 3a eftersendes) 
 
Der har været en påvirkning fra Corona-tiden ift. de studerende. På KT har der været et 
frafald på 30% fra 2. til 3. semester. Det semester der sidder tilbage er decimeret. Kan 
man gøre noget ekstra på studiemiljøfronten pba Corona? 

Studienævnet laver et skriv (bilag 3), som sendes ud til alle studerende. De studerende 
opfordres til at kontakte semesterkoordinatoren, hvis studiemiljøet har lidt skade. Seme-
sterkoordinatorer kan kontakte VIP studievejledning og/eller SN, hvis de studerende har 
behov for særlig støtte.  

Der lægges op til at have særlig opmærksomhed på nuværende 3. semester. Evt. kan der 
laves tiltag for at styrke dem. Studienævnet vil gerne prioritere en indsats. VIP-studievejle-
derne fra Musik og MT + VIP-repræsentant fra KT kan mødes og starte dialogen evt. sam-
men med studenterstudievejlederne (senere besluttet af Line er VIP fra Kunst og Tekno-
logi). VIP tager selv initiativ til løbende at mødes og sparre. 

 

- RUS-forløb og alkohol politik (Bilag 3b) 
 

RUS-forløb har været påvirket og blev offer for alkoholforbuddet. Stor anerkendelse af tu-
torerne og deres indsats og kæmpe tak. 

 

- Retningslinjer ved studerende, der beder om særlige Corona-hensyn (Bilag 3c) 
 

Hvor meget skal uddannelsen imødekomme de studerende ift. at deltage digitalt i under-
visningen? Der er grænser for hvad vi kan opretholde af undervisning på den måde – det 
gælder både for dem der har krav på det men også de andre. Det må være en faglig vur-
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dering. Fagudvalgene må forholde sig til det. Stine er til rådighed for sparring. Online un-
dervisningen i marts var nødundervisning. Det er en faglig didaktisk udfordring at have stu-
derende med online. Medialab yder hjælp, men de kan dog ikke altid stå standby.  

Det er vigtigt at kommunikere klart til underviserne om, hvad forventningerne er. Der efter-
lyses en vejledning / rammer for hvad man må i forb. m. optagelse af undervisning og 
samtykke m.v. Ift. afløsning er reglerne ikke anderledes end ved anden sygdom. Den stu-
derende bør kontakte sin underviser. 

 

Ad 4 Nyt fra Instituttet, fagudvalg og studiesekretariaterne 
 
Institut: Om et år flytter fakultetet ind på 3. sal i Musikkens Hus og MT og Musik skal sam-
lokaliseres på 4. sal.  
 
MT: Jens er p.t. sygemeldt og Stine er stand-in. Der har været brugt tid på Corona, rum og 
flytning. 
 
Musik: Efteråret er planlagt, men der er hængepartier ift. behandling af evalueringer. 
 
KT: Vi vil gerne styrke vores indsats på sociale medier og overveje at ansætte studenter-
medhjælper. Opgaven (PR) kunne evt. varetages for alle tre studier på tværs. Det foreslås 
at tage punktet op på næste studienævnsmøde. 
 
Fagkoordinatorerne er ikke er SN-medlemmer og har ikke stemmeret. Stine har kontaktet 
Tom Nyvang for at afklare deres status i SN. Hvis antal VIP-medlemmer øges, skal antal 
studerende også øges. Winnie følger op. 
 
Studiesekretariater: Vi arbejder p.t. på at lave fælles blanketter til f.eks. dispensation og 
merit. 
 
Ad 5 Nyt fra studenterrepræsentanter og studenterstudievejledere 
 
Studenterstudievejledningen bliver brugt mere end sædvanligt grundet Corona.  
Som nævnt laver Stine et skriv til de studerende, som sendes ud snarest.  
  
Ad 6 Dispensationer og merit 
 
Der har været mange dispensationer ift. Corona-relaterede eksaminer. Det er fagudval-
gene som tager stilling hertil, mens studienævnet officielt godkender. 
 
Ad 7 Matchtjekker  
 
Relevansen blev diskuteret.  
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De studerende skal screene sig selv. Spørgsmålene skal være omhyggeligt forberedt for 
at det giver mening. Der skal også være et behov. Finder de potentielle studerende mon 
ind til AAU’s matchtjekker? 

Konklusionen blev, at det ikke er ikke noget SN vil bruge krudt på. 

Ad 8 Semesterevaluering 
 
Vi skal blive inspireret af hinanden – det handler ikke nødvendigvis om at ensrette lige p.t. 
Vi har fælles deadline og vi skal have en dialog om evt. tiltag på tværs: 
 
De tre studier redegjorde for hvordan processen har været hidtil: 
 
Musik: Der arbejdes med et OneNote dokument, som SN skriver kommentarer i. De en-
kelte semestre fordeles på SN-medlemmer, så læsemængden reduceres. Derefter laves 
en sammenfatning, som behandles på SN-møde. Ofte meget lave svarprocenter. Den per-
sonlige dialog sker på semesterafslutningsmøderne (når al undervisning er afsluttet) og 
her samles kvalitative data op. Semesterkoordinatoren tager de punkter med, der skal 
handles på, ind i dokumentet til SN. 
 
KT: Der afholdes semestergruppemøder, som semesterkoordinatoren står for (evt. invite-
res undervisere og vejledere med). Der afholdes møde en måneds tid inde i semestret, 
midtvejs og lige inden aflevering af projektet. Denne kvalitative evaluering kan dermed 
rette op på uhensigtsmæssigheder undervejs. Studerende tager referat fra møderne og 
det lægges på Moodle. Semesterkoordinatoren laver en rapport, som indeholder data der-
fra + fra SurveyXact. Dette resumé sendes til behandling på SN-møde. 
De lave svarprocenter er en udfordring. Dialog er derfor ekstra vigrtig. 
 
MT: På opstartsmøde på tværs af alle semestre gennemgås semesterevalueringen med 
alle studerende. Der laves et resumé. De studerende får indblik i hinandens semestre. Det 
kan have både positive og negative effekter.  
En fagperson udvælger rådata og det som skal diskuteres. Aftagerpanelet og censorfor-
manden ser også data. MT har høj svarprocent (80-90).  
 
De studerende i SN kan være med til at tydeliggøre over for deres medstuderende, hvor 
vigtigt det er at svare. Og det er vigtigt med feedback til de studerende, så de ser effekten. 
 
På næste SN-møde skal evalueringerne behandles. Der skal udarbejdes et skriv fra hvert 
studie (opsamlingsdokument). 
 
Ad 9 Ny hjemmeside/Nye Moodlerum 
 
Den nye hjemmeside for KunST er i luften. Der er informationer udadtil, men vi kan også 
overveje hvordan vi vil bruge siden indadtil, f.eks. til Nyheder, SoMe etc. 
 
Der er oprettet Moodle-rum til studievejledning og fagudvalg – det er op til deltagerne, 
hvordan de vil bruge rummet. Desuden er oprettet et fælles rum for alle studerende. 
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Ad 10 Kompetenceafklaring og karrierevejledning 
 

- Tiltag på tværs 
- AAU Match (v. Anders Bonde) 

 
Det blev nævnt, at det har været vanskeligt i et lille studienævn at få tid og finde ressour-
cer til at arrangere karrieredage, opsøge VIP og finde tilbud på AAU. 
På Musik og KT er der ECTS-kursus i Entreprenørskab, hvilket er kompetencegivende. På 
KT er det folk fra SEA som underviser (5 ECTS). Det er et nedskaleret SEA forløb. Forud 
for aftagerpanelmøder har paneldeltagere holdt oplæg for de studerende i form af en gæ-
steforelæsning. Der er ønske om tættere kontakt til lokale aktører. 
 
MT har 3 praktikker og de studerende har megen kontakt med det offentlige arbejdsmar-
ked. På 9. sem. handler det om karrierevejledning. 
 
Det kunne være et fokus at spotte hvilke muligheder der er mht. kompetenceafklaring.  
KDM og AAU Karriere har erfaringer omkring det – særskilt praktik.  
 
Anders Bonde er instituttets interne matchmaker. På Kommunikation er det inkorporeret i 
uddannelsen at man laver virksomhedssamarbejder. Der udvælges nogle cases og tages 
kontakt til virksomheder og på den måde indgår det i de studerendes projektsamarbejder. 
Der kan gives støtte i form af timer fra AAU-match og AAU-match kan hjælpe med at finde 
kontakter. 
 
Som underviser kan man tage kontakt til AAU-match – man kan i fagudvalg vælge at 
bruge tid og ressourcer på at tage et møde med dem.  
 
Ad 11 Studieordningsændringer 
 
En reminder om deadline d.19.oktober – der er mulighed for mindre ændringer/justeringer. 
 
Ad 12 Eventuelt 

Stine henstillede til at alle husker at tilmelde (eller framelde) sig studienævnsmøderne. 
Dette er vigtigt af hensyn til mødeafviklingen og af respekt for hinanden. 

I forb. m. strategi- og handlingsplanmøder i december blev det aftalt at Stine holder et møde 
med de respektive fagudvalg. 

Aftagerpanelmøder:  

KT: Hvornår?  
Musik: 17/11 - Fyraftensmøde 
MT: 26/10 - Online  
 

Hvis det er muligt med fysisk fremmøde holdes næste møde i Rendsburggade 14 lokale 
4.206. 
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